
PROTOKÓŁ Nr IV/18
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 28 grudnia 2018 roku.

           W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 
o godz.10:00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała
otwarcia obrad IV sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości z
imienia i nazwiska oraz pozostałe osoby obecne na Sali.
           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska 
Kierownik MGOPR – Katarzyna Jóźwiak

         Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych
na stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku  obrad  i  przedstawiła  proponowany  porządek  obrad  wprowadzając  do  porządku
obrad  niniejszej  sesji  dwa  punkty,  tj.  podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2032
oraz uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz
na rok 2018. Poddała porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad
głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z
obrad  III  sesji  został  sporządzony,  był  wyłożony do  wglądu,  każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  Biurze  Rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  III/18  głosowało  13  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 13 głosami za.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie.
    - stwierdzenie prawomocności obrad,
    - przyjęcie porządku obrad,
    - przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja.
3.  Sprawozdania  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
   -  udzielenie  przez  Burmistrza  Chodcza  odpowiedzi  i  wyjaśnień  co  do  przedłożonych
wniosków z posiedzeń Komisji,
   - dyskusja,  
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,



    - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie projektu,
    - opinia Komisji Budżetu i Finansów,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr IV/24/18,
   5.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta
i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej W Bydgoszczy w sprawie projektu,
    - opinia Komisji Budżetu i Finansów,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr IV/25/18,
   6. Podjęcie uchwały w sprawie diety dla sołtysów Gminy Chodecz.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - opinia Komisji Budżetu i Finansów,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr IV/26/18,
   7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr IV/27/18,
   8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w
zakresie dożywiania „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023”.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr IV/28/18,
   9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do
świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku
lub żywności  dla  osób i  rodzin  objętych  wieloletnim rządowym programem „  Posiłek  w
szkole i w domu na lata 2019-2023”.
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały Nr IV/29/18,
   10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania,
świadczenia  pieniężnego  na  zakup  posiłku  i  żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023”.
     -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały Nr IV/30/18,
   11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na 2018 rok.
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów,



     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały Nr IV/31/18,
   12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2032.
    -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów,
     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały Nr IV/32/18,
   13. Interpelacje i zapytania radnych. 
   14. Wolne wnioski i zapytania.
   15. Zakończenie obrad sesji.

Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza      o
przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej.
Pan  Jarosław  Grabczyński  Burmistrz  Chodcza  przedłożył  sprawozdanie  za  okres  od
14 grudnia 2018r. do dnia dzisiejszego ze swej  działalności jak niżej.
Burmistrz  Chodcza  w  okresie  międzysesyjnym  odbył  szereg  spotkań  związanych  z
działalnością Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi:
-  spotkanie  w  Kruszynie  na  Powiatowej  wystawie  pt.”  Stoły  wigilijne  na  Kujawach”
organizowane przez Starostwo Powiatowe we Włocławku
- powiatowe spotkanie Ochotniczych Straż Pożarnych w Smólniku
- spotkanie wigilijne organizowane w remizie OSP w Chodczu
-  spotkanie  w Urzędzie  Marszałkowskim dotyczące  możliwości  dofinansowań  dla  Gminy
Chodecz
- przygotowanie harmonogramu zebrań wyborczych sołeckich 
- informacja dotycząca rejestracji Kół Gospodyń Wiejskich w ARiMR 
Burmistrz  wskazał  iż  byłyby  to  wszystkie  sprawy  które  odbyły  się  w  okresie
międzysesyjnym. Dyskusji w przedmiotowym temacie brak.

Ad.  3.  Sprawozdania  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

   Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Łuczak Tomasz przedstawił, iż Komisja w
okresie  międzysesyjnym  odbyła  jedno  spotkanie,  na  którym  wybrano  Przewodniczącego
i Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

2)  Przewodniczący Komisji  Budżetowej  – radny Grzegorz  Makowiecki  przedstawił,  iż  w
okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  dwa  posiedzenia  międzysesyjne,  na  których
wybrano  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  oraz  dokonano  analizy  w  sprawie
zmian do budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2018, analizy w sprawie zmian w uchwale
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  i  Gminy Chodecz  na  lata  2018-2033.  Komisja
analizowała  także  budżet  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  2019  rok.  Na  drugim  spotkaniu



omówione zostało  wynagrodzenie  Sołtysa,  gdzie  wprowadzono  dodatkowo 4  zł  za  każdą
doręczoną decyzję podatku i akcyzę. Ma to na celu zróżnicować wynagrodzenie Sołtysa od
liczby mieszkańców w danym Sołectwie. Omówione zostały także zmiany do budżetu, które
szczegółowo przedstawi Pani Skarbnik na sesji.

3) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński
przekazał  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  na  którym
wybrano Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty,  Zdrowia, Kultury i
Sportu.

4) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Wiesław Feliniak
przekazał  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  na  którym
wybrano  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury
Technicznej.  Omówiono  przygotowanie  gminy do  zimowego  utrzymania  dróg,  gdzie  Pan
Burmistrz udzielił stosownych informacji dotyczących przygotowania Gminy do zimy, oprócz
sprzętu ZGK są zawarte stosowne porozumienia z podmiotami prywatnymi, które posiadają
sprzęt do odśnieżania. Komisja zapoznała się także z projektem budżetu Miasta       i Gminy
Chodecz na 2019 rok.

5) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  na  którym
wybrano Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego oraz omawiany były sprawy bieżące. 

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Roman Łuczak przekazał, iż
w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  na  którym  wybrano
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego oraz omawiany były sprawy bieżące. 

Dyskusji w punkcie trzecim nie było.

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok
2019.
      

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w
przedmiotowej sprawie. Głos Zabrał Pan Burmistrz, który poinformował, że budżet Miasta i
Gminy Chodecz został  przygotowany w listopadzie i  został  złożony do Regionalnej  Izby
Obrachunkowej,  gdzie  uzyskał  jego  akceptację.  Omówił  w  skrócie  budżet,  jego  plan
inwestycji  przy  wsparciu  zewnętrznego  dofinansowania.  Następnie  głos  zabrała  Pani
Skarbnik,  która  poinformowała,  że  budżet  na rok  2019 po stronie  dochodów zamyka się
kwotą 37.167.137 zł z tego dochody bieżące w kwocie 32.297.137 zł dochody majątkowe w
kwocie  5.870.000  zł.,  po  stronie  wydatków  37.241.571  zł.  z  tego  wydatki  majątkowe
15.746.000 zł. deficyt 74.434 zł. Po stronie dochodów źródła pozyskania oprócz tych, których
wymienił  Pan Burmistrz  mamy również subwencję z  budżetu Państwa,  jest  to  subwencja
wyrównawcza  w  kwocie  3.321.000  zł.,  subwencja  oświatowa  w  kwocie  4.762.000  zł.,
subwencja  równoważąca  6.760  zł.  na  opiekę  społeczną  i  rodzinę  5.036.400  zł,  na
administracje publiczną 70 tys., dotację z Krajowego Biura Wyborczego 1400 zł, dotację na
podstawie  porozumień  na  zadania  bieżące  w  kwocie  82.904  zł.  Wszystkie  zadania  będą
realizowane przez 6 jednostek budżetowych, które są na terenie naszej gminy tj. Urząd Miasta
i Gminy Chodecz, szkoła podstawowa, przedszkole, żłobek, miejsko-gminny ośrodek pomocy
społecznej i miejsko-gminna biblioteka publiczna. Budżet może ulec zmianie w ciągu roku.



Na tym Pani Skarbnik zakończyła. Pani Przewodnicząca odczytała uchwałę Regionalnej Izby
Obrachunkowej  w sprawie projektu uchwalenia budżetu Miasta  i  Gminy Chodecz na rok
2019 tj. uchwała nr 16/2018 z dnia 11 grudnia 2018r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie
uchwały  budżetowej  Gminy  Chodecz  na  2019r.  Opinia  była  pozytywna.  Następnie
Przewodnicząca poprosiła o opinię na temat projektu uchwały Komisję Budżetu i Finansów.
Przewodniczący Komisji  Pan Grzegorz  Makowiecki  przedłożył  informację,  że  opinia  jest
pozytywna. Dyskusji  nie  było.  Przewodnicząca odczytała  projekt uchwały.  Pytań nie  było
wobec czego uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/24/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

5. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta
i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.

      Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o wprowadzenie. Pani Danuta
Nowakowska  przedłożyła  informację  w  przedmiotowej  sprawie.  Następnie  Pani
Przewodnicząca  odczytała  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Bydgoszczy w sprawie tego projektu. Jest to uchwała Nr  11/DPR/2018 z dnia 11 grudnia
2018r  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  zakładanego  w
projekcie  uchwały  budżetowej  Gminy  Chodecz  na  2019  rok.  Następnie  Przewodnicząca
poprosiła o opinię na temat projektu uchwały Komisję Budżetu i Finansów. Przewodniczący
Komisji Pan Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, że opinia jest pozytywna. Dyskusji
nie było. Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały, pytań nie było. Uchwała została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr IV/25/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

6. Podjęcie uchwały w sprawie diety dla sołtysów Gminy Chodecz.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Burmistrza o parę
słów wprowadzenia. Pan Jarosław Grabczyński udzielił informacji w przedmiotowej sprawie.
Następnie  Pani  Przewodnicząca  poprosiła  o  opinie  na  temat  projektu  uchwały  Komisję
Budżetu  i  Finansów.  Przewodniczący  Komisji  Pan  Grzegorz  Makowiecki  przedłożył
informację, że opinia jest pozytywna. Radni pytań nie mieli wobec czego Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/26/18 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią kierownik MGOPS
Katarzynę  Jóźwiak  o  udzieleniu  informacji  w  przedmiotowej  sprawie.  Pani  Katarzyna
poinformowała,  że  zgodnie  z  art.  18  ust.  2  pkt.  15  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o
samorządzie gminnym, art.4¹ ust. 2 i 5 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, art.10 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005
r. o przeciwdziałaniu narkomanii programy o których mowa, uchwala Rada Gminy.     



Termin ważności programów dotychczas obowiązujących w tym zakresie upływa z dniem
31.12.2018 r.  Gminny Program Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i
Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2019  rok  jest  kontynuacją  przedsięwzięć  w  obszarze
profilaktyki  zainicjowanych  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Chodecz,  systematycznie  i
konsekwentnie  realizowanych  w  latach  poprzednich.  Został  on  opracowany  zgodnie  z
obligatoryjnymi  zadaniami  oraz  potrzebami  występującymi  na  terenie  Miasta  i  Gminy
Chodecz,  co  pozwoli  na  zajęcie  się  problematyką  alkoholizmu  i  narkomanii  w  sposób
zorganizowany i kompleksowy. Zadania przedstawione w programie będą realizowane przez
Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Ośrodek Pomocy Społecznej, punkt
konsultacyjny,  sąd,  policję  oraz  organizacje  pozarządowe  i  inne  uprawnione  podmioty.
Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i
Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok nie rozwiąże wszystkich problemów dotyczących
uzależnień, jednakże przyczyni się do tworzenia warunków sprzyjających realizacji potrzeb,
których zaspokajanie motywuje do powstrzymywania się od spożycia alkoholu, narkotyków
itp.,  działalności  wychowawczej  i  informacyjnej,  ograniczenia  dostępności  do  używek,
zapobiegania  negatywnym  następstwom  nadużywania  alkoholu  i  narkotyków  oraz  ich
usuwania.  Następnie  Pani  Przewodnicząca  poprosiła  o  opinie  na  temat  projektu  uchwały
Komisję  Obywatelską  i  Ochrony  Środowiska.  Przewodniczący  Komisji  Pani  Ewa
Kwiatkowska przedłożyła  informację,  że  opinia  Komisji  jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie
mieli  wobec czego Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  uchwała  została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr IV/27/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w
zakresie dożywiania „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023”.
     
  Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią kierownik MGOPS
Katarzynę  Jóźwiak  o  udzieleniu  informacji  w  przedmiotowej  sprawie.  Pani  Katarzyna
poinformowała, iż przyjęty przez Radę Ministrów wieloletni rządowy program „Posiłek w
szkole i w domu na lata 2019-2023” ma na celu ograniczenie m. in. zjawiska niedożywienia
dzieci  i  młodzieży.  Program  ten  przewiduje  wsparcie  gmin,  które  w  szczególnie
uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeń albo dziecko wyraża chęć
zjedzenia posiłku a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje ośrodek pomocy
społecznej  o  potrzebie  udzielenia  pomocy  w  formie  posiłku.  Przy  czym  liczba  dzieci
i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyć 20 % liczby
i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu
kalendarzowym. Warunkiem przyznania takiej pomocy, bez wydania decyzji administracyjnej
przyznającej posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego wywiadu środowiskowego, jest
przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, o którym mowa w ustawie o
pomocy społecznej, który takie rozwiązania na terenie gminy będzie przewidywał. Ustawa o
pomocy społecznej daje możliwość tworzenia i realizacji programów osłonowych o zasięgu
gminnym. Wydatki na żywność pochłaniają znaczną część środków finansowych będących w
dyspozycji  osób  i  rodzin,  pogarszając  standard  ich  życia,  a  tym  samym  ograniczając
możliwość  zabezpieczenia podstawowych potrzeb  życiowych.               W związku z
powyższym podjęcie stosownej  uchwały jest  uzasadnione.  Następnie Pani Przewodnicząca
poprosiła o opinie na temat projektu uchwały Komisję Obywatelską i Ochrony Środowiska.



Przewodniczący Komisji Pani Ewa Kwiatkowska przedłożyła informację, że opinia Komisji
jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli  wobec  czego  Przewodnicząca  odczytała  projekt
uchwały,  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  13  radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/28/18 została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Ad.9.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego  do  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w  formie  zasiłku
celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  i  rodzin  objętych  wieloletnim
rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023”.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią kierownik MGOPS
Katarzynę  Jóźwiak  o  udzieleniu  informacji  w  przedmiotowej  sprawie.  Pani  Katarzyna
poinformowała,  iż  prawo do  świadczeń  z  pomocy  społecznej  przysługuje  osobom,  jeżeli
dochód  osoby  samotnie  gospodarującej  lub  dochód  na  osobę  w  rodzinie  nie  przekracza
kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1, pkt 1 i 2 w/w ustawy.
Kryterium to jest cyklicznie waloryzowane i od dnia 1 października 2018r. wynosi: 701 zł dla
osoby  samotnie  gospodarującej  oraz  528  na  osobę  w  rodzinie  (  Rozporządzenie  Rady
Ministrów z dnia 11 lipca 2018r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz
kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej – Dz. U. z 2018r, poz. 1358). Rządowy
program w zakresie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w
zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023’’, przyjęty uchwałą Nr
140 Rady Ministrów  z dnia 15 października  2018r.  (M.P.  z 2018r., poz. 1007) przewiduje
udzielanie  wsparcia  finansowego  gminom  w  udzielaniu  pomocy  w  formie  posiłku,
świadczenia pieniężnego w postaci  zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Zatem w postępowaniu  o
udzielenie  pomocy  w  formie  dożywiania,  w  sytuacji  podwyższonego  kryterium  będzie
przyznany zasiłek  celowy na posiłek lub żywność (odmiennie dla odbiorców spełniających
100% kryterium, gdzie wprost z art. 38 ust. 1 i 2 oraz art. 48 ust. 1 i 4 ustawy o pomocy
społecznej,  wynika  możliwość  wsparcia  odpowiednio  zasiłkiem  celowym  na  żywność  i
rzeczowym w postaci posiłku).  Podjęcie  niniejszej  uchwały jest  dla mieszkańców  gminy
Chodecz  ważnym,  pomocowym  rozwiązaniem,  które  pozwoli  objąć  szerszy  krąg
mieszkańców. Podjęcie powyższej uchwały przyczyni się do  ograniczenia ubóstwa, a także
trudnych,  losowych  sytuacji.  Wobec  powyższego  podjęcie  niniejszej  uchwały  jest
uzasadnione.  Pani Przewodnicząca poprosiła o opinie na temat  projektu uchwały Komisję
Obywatelską  i  Ochrony  Środowiska.  Przewodniczący  Komisji  Pani  Ewa  Kwiatkowska
przedłożyła informację, że opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli wobec czego
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/29/18
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.



Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie
dożywiania,  świadczenia  pieniężnego  na zakup posiłku i  żywności  dla  osób objętych
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023”.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poprosiła  Panią  kierownik
MGOPS  Katarzynę  Jóźwiak  o  udzieleniu  informacji  w  przedmiotowej  sprawie.  Pani
Katarzyna  poinformowała, że  wchodzący  w  życie  z  dniem  1  stycznia  2019  r.  program
rządowy „Posiłek w szkole i w domu  na lata 2019 – 2023”  przewiduje zapewnienie posiłku
dzieciom,  uczniom  i  młodzieży  oraz  objęcie  pomocą  osób  dorosłych,  zwłaszcza  osób
starszych, chorych lub niepełnosprawnych i samotnych. Przewiduje się udzielenie pomocy w
jednej z trzech form:

1) posiłek;

2) świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności (to jest zasiłek celowy);

3) świadczenie rzeczowe w postaci produktów żywnościowych.

Ze  środków  przekazywanych  w  ramach  Programu  gminy  udzielają  wsparcia  w  postaci
posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w
postaci  produktów  żywnościowych  osobom  spełniającym  warunki  otrzymania  pomocy
wskazane  w  ustawie  z  dnia  12  marca  2004  r.  o  pomocy  społecznej  oraz  spełniającym
kryterium dochodowe w wysokości 150% kryterium, o którym mowa w art. 8 ww. ustawy,
osobom i rodzinom znajdującym się w sytuacjach wymienionych w art. 7 ustawy z dnia 12
marca  2004  r.  o  pomocy  społecznej,  w  szczególności  osobom  starszym,  chorym  i
niepełnosprawnym.  Zgodnie z art. 96 ust. 2 i ust.4 ustawy o pomocy społecznej wydatki na
usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i
zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi w części lub całości,
jeżeli  dochód na  osobę w rodzinie  osoby zobowiązanej  do  zwrotu  wydatków przekracza
kwotę  kryterium  dochodowego.  Rada  gminy  określa,  w  drodze  uchwały,  zasady  zwrotu
wydatków za  świadczenia  z  pomocy społecznej,  o  których  mowa w ust.  2,  będących  w
zakresie zadań własnych. Pani Przewodnicząca poprosiła o opinie na temat projektu uchwały
Komisję  Obywatelską  i  Ochrony  Środowiska.  Przewodniczący  Komisji  Pani  Ewa
Kwiatkowska przedłożyła informację, że opinia Komisji jest pozytywna. Pan radny Wiesław
Feliniak zadał pytanie jaka jest wysokość kwoty, o której mowa w projekcie uchwały. Pani
kierownik  MGOPS  odpowiedziała,  że  kwota  100  %  wynosi  701  zł  dla  osoby  samotnie
gospodarującej, kryterium dochodowe osoby w rodzinie wynosi 528 zł. Więcej pytań radni
nie mieli. Pani Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, następnie została ona poddana pod
głosowanie.  Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/30/18
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę MW sprawie uchwalenia budżetu Miasta
i Gminy Chodecz na 2018 rok.

  Przewodnicząca  Rady Miejskiej  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  przedłożenie  informacji  w
przedmiotowej  sprawie.  Pani  Skarbnik  udzieliła  informacji,  iż  w  toku  realizacji  budżetu
dokonywanych jest wiele zmian m.in. zwiększenie o kwotę 174.680 zł.  dotacja z Powiatu



Włocławskiego na zadania inwestycyjne dotyczące przebudowy dróg, zwiększenie o kwotę
134.472 zł. zadań inwestycyjnych – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego. Zwiększenie o kwotę
250.000 zł. planu dotyczącego zwrotu Vat za zadania inwestycyjne, zwiększenie budżetu w
oświacie o kwotę 300.000 zł., pomocy społecznej 10.000 zł. z przeznaczeniem na wypłatę
dodatków  mieszkaniowych,  a  w  związku  z  tym  zmniejszenie  zadania  inwestycyjnego
„ Modernizacja i remont obiektów sportowych w mieście i gminie Chodecz o kwotę 410.000
zł.  Podsumowała,  że  to  są  już  wszystkie  zmiany  w  budżecie  na  rok  2018.  Następnie
Przewodnicząca poprosiła o opinię na temat projektu uchwały Komisję Budżetu i Finansów.
Przewodniczący Komisji  Pan Grzegorz  Makowiecki  przedłożył  informację,  że  opinia  jest
pozytywna. Dyskusji nie było. Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały, pytań nie
było.  Uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  13  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr IV/31/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

 Ad.  12.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2032.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w
przedmiotowej sprawie. Pani Skarbnik udzieliła informacji, że w projekcie uchwały zmiany
polegają  na  zwiększeniu  dochodów  do  kwoty  41.720.595,01  zł.  i  wydatków  do  kwoty
52.139.229.01 zł., jak i również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączna kwotę
27.910.209,51 zł. Następnie Przewodnicząca poprosiła o opinię na temat projektu uchwały
Komisję Budżetu i Finansów. Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Makowiecki przedłożył
informację, że opinia jest pozytywna. Dyskusji nie było. Pani Anna Twardowska odczytała
projekt uchwały, pytań nie było. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13
radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  IV/32/18  została  podjęta  i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad. 14. Wolne wnioski i zapytania.

Pani Halina Krajewska podziękowała w imieniu mieszkańców Chodcza za inwestycje jakie
miały miejsce i zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza, Pani Przewodniczącej i radnych czy
mają jakąś informację odnośnie drogi wojewódzkiej, czy budynek po szkole na ul. Kaliskiej
będzie  mógł  być  przekazany  dla  Samorządu  Gminnego  jeśli  powstałaby  nowa  szkoła.
Odpowiedzi  dokonał  Pan  Burmistrz.  Poinformował,  że  przetarg  został  skutecznie
rozstrzygnięty jeśli chodzi o budowę Centrum Kształcenia i przeniesienie tej szkoły. Przetarg
wygrała firma Wiksbud z Lipna. Odnośnie drogi został ponownie przesłany do opiniowania
program funkcjonalno-użytkowy remontu tej drogi. Remont tej drogi nie jest zrealizowany z
uwagi na to, iż właśnie tego w/w. programu zarządca drogi nie przedstawił do zaopiniowania
do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Toruniu i nie uzyskał tam akceptacji. Jeśli
chodzi o trzecią sprawę – budynek swego czasu został przekazany przez Radę Miejską celem



użytkowania przez Starostwo Powiatowe we Włocławku na cele oświatowe. Jeżeli nie będzie
tam  realizować  celów  oświatowych  automatycznie  ta  umowa  wygasa  i  wtedy  radni
odpowiedniej kadencji będą się zastanawiać co z tym budynkiem dalej zrobić. Budowa nowej
szkoły ma się zakończyć prawdopodobnie w lipcu 2020r. a otwarcie dla uczniów we wrześniu
2020r. – takie jest założenie.
Pan sołtys sołectwa Psary Krzysztof Kucharski zwrócił się z zapytaniem o Dom Kultury –
jakie środki są przeznaczone na działalność tego domu i kiedy ruszy oraz co z j. angielskim w
szkole podstawowej.  Odpowiedzi dokonał Pan Burmistrz. Poinformował, że jeśli chodzi o
Dom Kultury to sprawa wygląda tak, że to nie jest typowy Dom Kultury jakie funkcjonują w
innych  miasteczkach,  czy  gminach,  ponieważ  na  taki  cel  nie  dostaliśmy dofinansowania.
Dostaliśmy dofinansowanie na remont tego budynku na potrzeby mieszkańców pod realizacje
różnych  projektów  tzw.  miękkich  projektów,  które  będą  ogłaszane  przez  Urząd
Marszałkowski. W kilku tych projektach już bierzemy udział. Odpowiadając wprost budżetu
w  Domu  Kultury  nie  ma,  ponieważ  oficjalnie  nie  mamy  Domu  Kultury.  W  ramach
rozstrzygania  kolejnych  konkursów,  grandów  będziemy  tam  organizować  wszystkie  te
projekty, bo pod taki cel pierwotnie dostaliśmy pieniądze na remont tego budynku. Na drugie
pytanie Burmistrz poinformował, że to Dyrektor szkoły powinien udzielić odpowiedzi i że
jest  to  dobre  pytanie  do  Dyrekcji  szkoły,  które  po  tej  sesji  Pani  Przewodnicząca  zada
dyrektorowi.
   Więcej wniosków i zapytań nie było w związku z czym Przewodnicząca poinformowała, że
do Rady Miejskiej w związku ze Świętami Bożego Narodzenia wpłynęło bardzo dużo życzeń
m.in.  od Żłobka,  Przedszkola,  Szkoły,  Starostwa Powiatowego,  Wojewody,  od wszystkich
instytucji Straży, Samorządu Mieszkańców, za które bardzo dziękuje. Pani Anna Twardowska
powiedziała, że dzisiaj jest szczególny dzień, ponieważ dwie Panie z Urzędu Miasta i Gminy
kończą swoje obowiązki zawodowe  i w związku z tym poprosiła o chwilę pozostania po sesji
żeby  można  było  podziękować  tym  Paniom.  Następnie  przeszła  do  ostatniego  punktu
porządku obrad.

Ad. 15. Zakończenie obrad sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady IV sesji Rady Miejskiej w
Chodczu.

                                                                                                                Przewodnicząca 
                                                                                                                 Rady Miejskiej 

                                                                                                              Anna Twardowska



     

   

  


